
 

 

Αθήνα, 18 Ιανουαρίου 2021 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

 

Θέμα: «Η ανέγερση νέου Νοσοκομείου στην Κω πρέπει να αποτελέσει 

προτεραιότητα» 

 

Η Κως είναι ένα από τα μεγαλύτερα νησιά της Δωδεκανήσου και αποτελεί έναν από τους πιο 

σημαντικότερους τουριστικούς προορισμούς της χώρας μας. Με το μόνιμο πληθυσμό να 

ξεπερνά τους 33.000 κατοίκους, πολλές οικογένειες δημοσίων λειτουργών να μετοικούν στο 

νησί για υπηρεσιακούς λόγους και ένα πλήθος τουριστών να το επισκέπτεται ετησίως (το 

2018, μόνο, επισκέφθηκαν το νησί 1,3εκ τουρίστες), κατά τους καλοκαιρινούς μήνες, το 

Νοσοκομείο του νησιού καλείται να καλύψει πολλά σοβαρά περιστατικά και νοσηλείες 

ασθενών μέσα σε ένα απαρχαιωμένο κτίριο και χωρίς πολλά μέσα. Χαρακτηριστικό είναι ότι 

το ΤΕΠ του ΓΝ-KY Κω υποδέχθηκε την περίοδο 2013-2018 μέχρι και πάνω από 16.000 

πολίτες, ενώ ο δείκτης άμεσων ιατρικών επεμβάσεων το διάστημα 2014-2019, ανέβηκε 

σημαντικά.  

Το «Ιπποκράτειον» Νοσοκομείο αποτελεί την μοναδική οργανωμένη δομή Δευτεροβάθμιας 

Περίθαλψης του νησιού, εφημερεύει καθημερινά όλο το χρόνο, ενώ ταυτόχρονα στο ίδιο 

κτίριο, παρέχονται υπηρεσίες και πρωτοβάθμιας Υγείας, αφού λειτουργεί παράλληλα το 

Κέντρο Υγείας της πόλης της Κω (Ενιαίος Οργανισμός ΓΝ- ΚΥ Κω).Το υπάρχον κτίριο του 

ΓΝ- ΚΥ Κω χρονολογείται από την εποχή της Ιταλοκρατίας (1930) και παρά τις πολλές 

προσπάθειες που κατά καιρούς έχουν γίνει για την επέκταση και ενίσχυσή του και την 

ευσυνειδησία με την οποία το προσωπικό εργάζεται και προσφέρει, εδώ και χρόνια ήταν ήδη 

διαπιστωμένη η ανάγκη για την ανέγερση ενός νέου σύγχρονου συγκροτήματος.  

Η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ υπηρετώντας τον εκπεφρασμένο στόχο της για στήριξη της 

Νησιωτικότητας και για ενίσχυση και αναβάθμιση της ζωής των νησιωτών και των υποδομών 

των νησιών, ήταν αυτή, που μετά από χρόνια κενών υποσχέσεων, ξεκίνησε τις διαδικασίες 

για την ανέγερση ενός νέου Νοσοκομείου στην Κω.  

Προς αυτή την κατεύθυνση κινήθηκαν οι υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας το 2018, όταν με 

18.000€ χρηματοδοτήθηκε η Μελέτη Σκοπιμότητας για το Νέο Νοσοκομείο, η οποία 

ολοκληρώθηκε και παρουσιάστηκε στους τοπικούς εμπλεκόμενους φορείς, εκκινώντας έτσι 

τις διαδικασίες προς το σκοπό της ανέγερσης του νέου κτιρίου. Σημαντικό είναι, δε, να τονιστεί 

ότι πριν την οριστικοποίηση της μελέτης, με πρωτοβουλία της Διοίκησης του Νοσοκομείου 

είχε προηγηθεί ευρεία διαβούλευση με την τοπική κοινωνία και στενή συνεργασία με όλες τις 

εμπλεκόμενες αρχές και υπηρεσίες. Παράλληλα έχει δημοσιοποιηθεί η δέσμευση του Δήμου 

Κω για χρηματοδότηση, με 1εκ €, για την απαιτούμενη μελέτη κατασκευής και τα τεύχη 

δημοπράτησης. Ταυτόχρονα ο Δήμος Κω, με απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, έχει ήδη 
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αποφασίσει την χωροθέτηση του Νέου Νοσοκομείου στην περιοχή Λινοπότη που βρίσκεται 

περίπου στο κέντρο του νησιού, πάνω στον επαρχιακό οδικό άξονα.  

Παρά όμως την ανάγκη για ένα ολοκληρωμένο σχέδιο αναβάθμισης των υγειονομικών δομών 

της χώρας μας, που η πανδημία έφερε στο προσκήνιο, και παρά τις εναγώνιες φωνές των 

πολιτών της Κω για τα δεδομένα της Υγείας στο νησί τους, κανένα νέο λιθαράκι δεν έχει 

προστεθεί στην προσπάθεια που είχε ξεκινήσει η προηγούμενη ηγεσία του Υπουργείου 

Υγείας, για τη σύνταξη των απαραίτητων μελετών, την εξεύρεση πόρων και τελικά για την 

υλοποίηση της μετεγκατάστασης του ΓΝ-ΚΥ Κω, σε ένα νέο σύγχρονο κτίριο, που θα 

συμβάλλει σημαντικά στην βελτίωση των παρεχόμενων υπηρεσιών και θα αποτελέσει την 

απαραίτητη υποδομή πάνω στην οποία θα στηριχθεί η κοινωνική ευημερία και η οικονομική 

ανάπτυξη του νησιού για τα επόμενα έτη. 

Το υπολογιζόμενο κόστος της ανέγερσης του νέου κτιρίου του Νοσοκομείου ανέρχεται στα 

20εκ € περίπου, ποσό που το Υπουργείο δεν έχει εντάξει ακόμη στον προϋπολογισμό των 

έργων του, ενώ σε εκκρεμότητα μένει και η αποδοχή της πρότασης του Δήμου Κω για την 

χωροθέτηση του και την χρηματοδότηση της μελέτης κατασκευής με 1 εκ. €, η οποία έχει ήδη 

αποσταλεί στην πολιτική ηγεσία και στις αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου.  

Περαιτέρω, οι μεγάλες καθυστερήσεις που παρουσιάζονται στην τελική δρομολόγηση της 

ανέγερσης του νέου κτιρίου, αλλά και οι προ μηνών δηλώσεις του Υπουργού Υγείας, περί 

«συνεργασίας» με επιχειρηματίες του τουριστικού τομέα για την χρηματοδότηση του έργου, 

έχουν προκαλέσει αναστάτωση στην τοπική κοινωνία και αφήνουν ανοιχτές θύρες ώστε να 

καταλάβουμε, από τη μια, πως δεν αποτελεί προτεραιότητα το Νέο Νοσοκομείο της Κω και 

από την άλλη, πως για αυτήν την Κυβέρνηση η ενίσχυση του Δημοσίου Συστήματος Υγείας 

και του Κοινωνικού Κράτους είναι «προϊόντα» συμφωνιών με ιδιώτες και όχι υποχρεώσεις 

του Κράτους, σύμφωνα και με τις Συνταγματικές επιταγές. Οι κάτοικοι της Κω χρειάζονται 

απαντήσεις για το πότε πρόκειται να έχουν έναν αναβαθμισμένο και σύγχρονο κτίριο για το 

Νοσοκομείου του νησιού που μεταξύ άλλων θα διαθέτει και Μονάδα Εντατικής Θεραπείας 

(ΜΕΘ), έτσι όπως είχε σχεδιαστεί και δρομολογηθεί από την προηγούμενη Κυβέρνηση.  

Επειδή η τοπική κοινωνία και οικονομία της Κω έχει άμεση ανάγκη την αναβάθμιση του 

Νοσοκομείου του νησιού, μέσω της κατασκευής ενός νέου κτιρίου,  

Επειδή η πανδημία ανέδειξε την υποχρέωση της Πολιτείας για την προστασία και ενίσχυση 

της Δημόσιας Υγείας και των περιφερειακών δομών, 

Επειδή το Κράτος υποχρεούται να λαμβάνει ειδικές μέριμνες για την κάλυψη των αναγκών 

των νησιωτικών και παραμεθορίων περιοχών, όπως το νησί της Κω,  

Επειδή, η περίπτωση του νησιού της Κω λόγω της τεράστιας τουριστικής κίνησης και της 

λειτουργίας δομής φιλοξενίας μεταναστών, αντιμετωπίζει επιπλέον υγειονομικό βάρος  

Επειδή δεν μπορεί οι πρωτοβουλίες για την κάλυψη των υγειονομικών αναγκών ενός 

ολόκληρου νησιού να σταματούν με την αλλαγή της Κυβέρνησης, ούτε να ακυρώνονται λόγω 

εμμονών ή ιδεοληψιών, 

Επειδή, το νησί της Κω οφείλει, λόγω και της πολιτιστικής κληρονομιάς του, ως νησί του 

Ιπποκράτη, να παρέχει στους επισκέπτες και κατοίκους, σύγχρονες υπηρεσίες υγείας, 

 

 



Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός 

1. Σε τι βαθμό το έργο αποτελεί προτεραιότητα για την ηγεσία του Υπουργείου; 

2. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η ανέγερση του Νέου Νοσοκομείου Κω;  

3. Ποιοι οι λόγοι της τόσης μεγάλης καθυστέρησης στην αποδοχή της πρότασης 

του Δήμου της Κω για την χωροθέτηση του νέου νοσοκομείου και την 

χρηματοδότηση με 1 εκ. € της μελέτης κατασκευής από τον προϋπολογισμό του 

Δήμου της Κω ; 

4. Πως πρόκειται το Υπουργείο να εξασφαλίσει την απαιτούμενη χρηματοδότηση 

του έργου του Νέου Νοσοκομείου; Πρόκειται να προβεί σε ενέργειες για την 

αξιοποίηση πόρων από το Ταμείο Ανάκαμψης της ΕΕ, δεδομένου ότι οι 

επενδύσεις στην Υγεία αποτελούν πυλώνα χρηματοδότησης, ενώ πληροί τις 

απαιτούμενες προδιαγραφές, μιας και είναι ένα ώριμο δημόσιο έργο; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής  

 

Σαντορινιός Νεκτάριος 




